
1  

 

Valkenburg aan de Geul, 13 oktober 2019 
 
 
 

Informatieve vragen begroting 2020-2023 

 

Pagina 10: Aangaande het regionaal Koopstromenonderzoek. 

● Graag een toelichting wat dit onderzoek behelst en hoe aanvullende wensen 

van onze gemeente hierin meegenomen kunnen worden. 

 

 Het koopstromenonderzoek wordt in opdracht van de Provincie uitgevoerd. 

In 2009 is voor heel Limburg voor het laatst een grensoverschrijdend 

koopstromenonderzoek uitgevoerd. Inmiddels zijn er veel nieuwe 

ontwikkelingen bij gekomen, zoals online winkelen en foodconcepten. Ook 

zijn er nieuwe partners en nieuwe onderzoekstechnieken, waaronder big 

data en prestatieonderzoek in winkelgebieden. Hierdoor was behoefte aan 

een nieuw onderzoek. 

 

Onderzoek naar koopstromen levert een schat aan informatie op over het 

functioneren van de detailhandel en het gedrag van consumenten in een 

winkelgebied. Het geeft retailers, vastgoedpartijen, gemeenten en Provincie 

inzicht in het functioneren van hun winkelgebieden en in verbeteropties. Het 

biedt belangrijke bouwstenen voor het opstellen en uitvoeren van ruimtelijk 

en economisch beleid. Met een koopstromenonderzoek kunnen nieuwe 

detailhandelsinitiatieven betrouwbaar worden onderbouwd en beoordeeld. 

 

De gemeente wordt betrokken in het opstellen van onder andere 

vragenlijsten en heeft mogelijkheden zaken toe te voegen indien dat 

wenselijk wordt geacht. Afhankelijk van de aard en omvang van deze lokale 

wijzigingen kunnen daaraan kosten verbonden zijn. 

 
Pagina 11: Gemeentegrot. 

In het voorjaar van 2020 loopt het contract tussen BV Limburg en 

exploitatiemaatschappij Polfermolen af en dient besluitvorming plaats te vinden over 

het vervolg. Om meer inzicht te krijgen in kansen en mogelijkheden voor de 

exploitatie van de grot wordt een onderzoek opgestart. 
● Wat moeten wij ons bij dit onderzoek voorstellen? Heeft het college (naast een 

lichtshow) al een andere exploitatie mogelijkheid voor ogen? 

 

Er is opdracht gegeven aan de Hogeschool Zuyd voor een onderzoek door 

studenten (afstudeeronderzoek) waarin deze projectgroep gevraagd is om de 

huidige exploitatievorm tegen het licht te houden en nieuwe 

exploitatiemogelijkheden te onderzoeken (marktverkenning).  
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Afhankelijk van de uitkomsten nemen wij een standpunt in over een verdere 

uitwerking of implementatie van dit voorstel. 

 
Pagina 15: Formatiebehoefte economische zaken. 

Onze fractie heeft dit onderdeel een paar keer gelezen en is tot de conclusie 

gekomen dat het verhaal niet helder is. Het is duidelijk dat door jarenlang 

projectmatig te werken het rendement en de effecten van de organisatie zijn 

toegenomen. Zelfs de Provincie heeft dit opgemerkt en de, hierdoor opgebouwde, 

goede naam wekt de interesse van investeerders, exploitanten en ondernemers. 

Mooi zou men zeggen maar het is inderdaad jammer dat niet alle projecten opgepakt 

kunnen worden vanwege een gebrek aan capaciteit. Om niet altijd externe adviseurs 

in te moeten schakelen wordt voorgesteld een projectleider aan te trekken die breed 

inzetbaar is. Hier is een bedrag van 100.000 mee gemoeid. Op het eind van de rit 

zouden we goedkoper uit zijn en kan tevens invulling gegeven worden aan de 

professionalisering van de evenementenorganisatie. 

Om goed in te kunnen schatten of we inderdaad goedkoper uit zijn met een 

projectleider t.o.v. externe adviseurs zouden we graag antwoord krijgen op volgende 

vraag: 

● Welk bedrag wordt bij benadering jaarlijks uitgegeven aan externe adviseurs? 
 

Deze tekst is 1 op 1 afkomstig uit de vertaling van de speerpunten van het 
Coalitieakkoord en is afgestemd op de huidige stand van zaken. In het huidige 
begrotingsvoorstel is geen aanvullende formatie voorzien om hieraan invulling 
te geven. Wel is vorig jaar een beperkte uitbreiding van de formatie 
doorgevoerd voor de taken economie, toerisme en evenementen. Dat is echter 
niet alleen gelabeld aan projecten. Hierdoor is er beperkt capaciteit beschikbaar 
voor een interne projectleider. De uitgaven aan (externe) project(bege)leiders 
verschillen jaarlijks, afhankelijk van de aard en omvang van projecten. Deze 
kosten lopen gauw op gelet op de hoge uurtarieven die marktpartijen daarvoor 
vragen. 

 

Verder is het ons niet geheel duidelijk of de raad inderdaad voorgesteld wordt een 

projectleider aan te trekken en het, hiervoor benodigd budget, te voteren. Dat “hier 

een bedrag mee gemoeid is van 100.000” vinden wij iets te vrijblijvend geformuleerd 

vandaar onze vraag; 
● Moeten we uit de tekst concluderen dat het (naar wij aannemen) structurele 

bedrag van 100.000 als loon uitgekeerd gaat worden aan een, aan te trekken, 

projectleider indien de raad dit bedrag zou voteren? 

 

Dit bedrag is inderdaad een inschatting van de kosten voor het uitbreiden van 

de formatie met een fulltime projectleider. 

 

Pagina 43, punt f: Bewaakte fietsenstalling en openbaar toilet Walramplein. 

Vorig jaar is de beslissing over het wel dan niet realiseren van een openbaar toilet 

uitgesteld. In de tekst is te lezen dat er gesprekken gaande zijn met de ondernemers 

over het realiseren van een Nette Toiletten constructie. 

● Graag een stand van zaken van deze gesprekken. 
 

Er is in overleg met vertegenwoordigers van de ondernemers een enquête 
uitgezet onder de ondernemers over een eventuele deelname.  
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Hierop hebben een aantal ondernemers positief gereageerd. Aanvullend zullen 
gesprekken worden gevoerd met ondernemers gemeentebreed op strategische 
punten. Denk hierbij aan toegangswegen, parkeerplaatsen en stations. Tevens 
wordt onderzocht op welke informatie voorziening Valkenburg het beste kan 
aansluiten, om zodoende de beschikbare toiletten beter vindbaar te maken. 

 
Pagina 19 Thema 4 ondersteuning en zorg 

Voor de inburgering moet een uitvoeringsplan en een aanbesteding in 2020 zijn 

afgerond. 

● Wat is de stand van zaken? 
 
 Wij pakken dit op met de gemeenten in de regio Maastricht-Heuvelland. Een en 

ander loopt volgens planning en komt als bespreekpunt in de 
raadsadviescommissie van 27 januari of 16 maart 2020. 

 
Pagina 20 Thema 4 ondersteuning en zorg 

Er wordt gesproken over welzijnsmakelaar, bewegingsmakelaar en welzijnscoach en 

over een onderzoek in 2019. 

● Wat zijn nu de functies die de gemeente voor de diverse doelgroepen voor 

ogen heeft? 

 

Er zijn diverse benamingen voor dezelfde functie in omloop. Wij hebben 
uiteindelijk gekozen voor de term “beweegmakelaar”, dit in overeenstemming 
met onze buurgemeenten Vaals, Eijsden-Margraten en Maastricht. De huisarts 
of een andere (eerstelijns) zorgverlener verwijst personen met lichte 
psychische- (zoals somberheid, moe zijn, eenzaam zijn) en of fysieke klachten 
(zoals pijn aan het bewegingsapparaat) naar een beweegmakelaar die op zoek 
gaat naar een passend arrangement. Deze arrangementen bestaan uit 
activiteiten die het welbevinden van mensen verhogen en die mensen in 
beweging zet. Dat laatste wil zeggen dat de beweegmakelaar mensen letterlijk 
in beweging zet door weer mee te doen aan het sociale leven. Het gaat om 
positief denken, contact met anderen, een gezonde leefstijl, jezelf ontwikkelen, 
zingeving, bewust leven en genieten, maar ook sporten, wandelen, fietsen. De 
beweegmakelaar verwijst niet alleen maar zorgt ervoor dat de cliënt ook 
daadwerkelijk deelneemt aan een activiteit door bijvoorbeeld voor vervoer te 
zorgen en in het begin de cliënt te vergezellen naar een activiteit mocht dat 
nodig zijn. 

 

● Wat is de stand van zaken van de onderzoeken hiernaar en besluiten 

hierover? 

 

Het college streeft er naar om de beweegmakelaar in de raad van december 
als agendapunt op te voeren. 

 

 
Namens de fractie PGP, 

Corry Fulmer-Bouwens 


